
Notitie 
 
 
 

Onderwerp: gesprek omwonenden binnenterrein Bloemenbuurt en raad 

Datum: 18 juni 2021 

Deelnemers: Omwonenden en raadsleden 
 
 
Op 18 juni hebben 7 omwonenden van het binnenterrein in de Bloemenbuurt 
gesproken met 5 raads- en commissieleden over het project Tiny Houses onder 
begeleiding van een onafhankelijke procesbegeleider. Het gesprek vond plaats op het 
gemeentehuis te Lisse.  
 
Het gesprek is gevoerd met als doel het verlopen proces te evalueren om daarvan te 
leren en om vooruit te kijken: hoe gaan we verder? Het gesprek is in een goede sfeer 
verlopen. Deelnemers hebben naar elkaar geluisterd en er is meer begrip ontstaan 
voor elkaars belangen en standpunten. 
 
 
Verkregen inzichten en opgehaalde leerpunten 
 
Communicatie 
 De brief van Stek, waarin de brief van de gemeente werd aangekondigd, heeft bij 

de ontvangers de indruk gewekt dat het mogelijk was om met ideeën voor het 
binnenterrein te komen. Ook zonder tiny houses. Uit het Webinar werd duidelijk 
dat dit niet het geval was. 

 De uitnodigingsbrief voor het Webinar heeft bij een aantal omwonenden de 
indruk gewekt dat: 
- het mogelijk was om met ideeën voor het binnenterrein te komen. Ook zonder 

tiny houses. 
- de komst van tiny houses al een feit was en participatie een wassen neus. 

 Tijd helpt om over zaken na te kunnen denken en om een meer genuanceerde 
mening te vormen. Er was beperkte tijd om te reageren en geen mogelijkheid om 
elkaar live te spreken. Dit leidde tot onbegrip en felle reacties. 

 De Coronamaatregelen (elkaar niet fysiek kunnen spreken) hebben niet 
bijgedragen aan het kunnen voeren van een goed gesprek. 

 Bewoners hebben ook ingesproken bij de commissie- en raadsvergadering over 
het voorstel om het Tiny House initiatief verder uit te werken. Hierbij hebben ze 
niet het idee gekregen dat de aangedragen argumenten tegen de komst van tiny 
houses gehoord werden waardoor onbegrip en wantrouwen is ontstaan voor het 
hele Tiny House traject. 

 
 
 



Participatie 
 Omwonenden hadden graag geparticipeerd in de zoektocht naar een locatie en 

locatiekeuze. Daarbij vinden omwonenden het uitgevoerde locatieonderzoek van 
onvoldoende niveau. 

 Start in het vervolg met een heldere en duidelijke uitleg over het 
participatieproces. Dit was voor omwonenden nu niet duidelijk. 

 Het participatieproces over de invulling van het binnenterrein met o.a. tiny 
houses moet nog starten. Noot: Omwonenden hebben advies ingewonnen bij de 
Ombudsman en concluderen op basis daarvan dat deze werkwijze niet kan. Het 
participatieproces naar hun mening had al moeten starten bij het vinden van een 
geschikte locatie. 

 De intentie van de gemeenteraad is om tiny house geïnteresseerden en 
omwonenden in harmonie met elkaar een plan te laten maken voor het 
binnenterrein.  

 De uitkomst van het participatieproces kan ook zijn dat realisatie van tiny houses 
niet mogelijk/haalbaar is.   

 Er zijn middelen en ondersteuning beschikbaar om de haalbaarheid te 
onderzoeken. 

 Alle deelnemers aan het participatieproces kunnen kaders inbrengen. Dus zowel 
gemeente, als omwonenden en tiny houses geïnteresseerden. 

 
Inhoudelijk 
 Omwonenden waarderen het groen en leven op het binnenterrein zeer. De 

leefbaarheid in de wijk staat onder druk vanwege verschillende redenen, 
waaronder parkeer- en geluidsoverlast. De Bloemenbuurt is de minst groene wijk 
van Lisse. Het weghalen van het laatste stukje groen in de buurt is dan ook zeer 
onwenselijk en het plaatsen van Tiny Houses op het binnenterrein viel dan ook 
niet goed. Omwonenden hebben twijfel of het binnenterrein geschikt is voor tiny 
houses. Bewoners hebben ook aangegeven dat de bloemenbuurt de minst groene 
wijk van heel Lisse is en dat daarom het besluit om hier TH te willen plaatsen bij 
de buurt niet goed viel. 

 Omwonenden waarderen het als er iets wordt gedaan om de samenhang in de 
buurt te verbeteren. Omwonenden ervaren onvoldoende daden vanuit Stek op dt 
vlak 

 De ruimte in de gemeente Lisse is schaars en er is behoefte aan woonruimte. In 
het woonbeleid van de gemeente is opgenomen dat de gemeente bepaalde 
doelgroepen, waaronder tiny house geïnteresseerden, wil voorzien van 
woonruimte. 

 Indien er geen tiny houses op het binnenterrein komen eindigt het 
participatietraject.  

 Het terrein is in eigendom van de gemeente. Volgens het bestemmingsplan is het 
mogelijk om op het binnenterrein te bouwen (50% van het bouwvlak, 6m 
goothoogte). Het bouwwerk moet een maatschappelijke bestemming hebben. In 
de jaren 60 hebben er wat noodlokalen van een school gestaan. Momenteel is er 
een speeltuin en oude loods, die wordt gebruikt door de pluimvee vereniging. In 
de afgelopen jaren is het terrein op diverse manieren gebruikt (o.a. opkweken van 
bomen, tuincentrum, opslag) 



Vervolg 
 Participatieniveau: coproductie. Dit betekent dat burgers en gemeente samen 

dingen vormgeven. Het uiteindelijke besluit blijft in handen van de gemeente als 
grondeigenaar. 

 De gemeente informeert belanghebbenden (omwonenden en tiny house 
geïnteresseerden) over het genomen besluit om het project Tiny Houses verder 
vorm te geven en over het participatieproces (hoe ziet dat eruit, welke stappen, 
hoe deel te nemen, wanneer, etc.). Tevens worden mensen uitgenodigd om deel 
te nemen aan een ontwerpgroep. De ontwerpgroep (bestaande uit een selecte 
groep omwonenden en tiny house geïnteresseerden) maakt samen met de 
gemeente, eventueel ondersteund door deskundigen, een spelregelkader. Het 
spelregelkader bevat kaders voor de toekomstige inrichting van het terrein, het 
toekomstige gebruik van het terrein, eventuele eisen m.b.t. de tiny houses en het 
ontwikkelproces tot en met realisatie (plaatsing tiny houses en inrichting terrein). 
Indien nodig worden in deze fase ook onderzoeken gedaan om de haalbaarheid te 
onderzoeken. Het spelregelkader wordt vastgesteld door de gemeenteraad. 
Indien tijdens deze fase blijkt dat het niet haalbaar is om tiny house te plaatsen op 
het binnenterrein zal dit eveneens aan de raad worden voorgelegd. 


